
Protokół Nr 9/12 
 

z posiedzenia Komisji Dróg, Komunikacji i Budownictwa 
 

w dniu 30 maja 2012 roku 
godzina 14.00 

 
 
Obrady rozpoczęły się o godzinie 14.00 i trwały do godziny 15.15.             
 
Posiedzeniu przewodniczył z-ca Przewodniczącego Komisji Grzegorz Świt. 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Dróg, Komunikacji                           
i Budownictwa ( lista obecności w załączeniu ). 
 
Ponadto na obrady przybyli również: 
−−−− Członek Zarządu Michał Godowski 
−−−− Skarbnik Powiatu Maria Klusek 
−−−− Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Zbigniew Wróbel 
−−−− Z- ca Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg Marek Kwiecień 
 
Z-ca Przewodniczącego Komisji przywitał zebranych i zwrócił się z pytaniem, 
czy zgłaszają uwagi do porządku obrad przekazanego wraz z zaproszeniem na 
posiedzenie. 
 
 
Komisja przystąpiła do obrad według poniższego porządku: 
 

1. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

2. Informacja o realizacji zgłoszonych wniosków. 

3. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania rocznego z wykonania budżetu powiatu za 2011r. 

wraz z informacją o stanie mienia komunalnego. 

4. Aktualna informacja o pracy Powiatowego Zarządu Dróg w Kielcach. 

5. Omówienie i zaopiniowanie pozostałych projektów materiałów i projektów uchwał zgodnie z 

porządkiem obrad sesji. 

6. Sprawy różne. 
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Ad 1. 
Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 
 
Protokół nr 8/12 z posiedzenia Komisji z dnia 29 marca 2012 roku został 
przyjęty. 
 
 
Ad 2.  
Informacja o realizacji zgłoszonych wniosków. 

 

Odpowiedzi na wnioski zostały przekazane Komisji. 

 

Radny Andrzej Michalski 
„ Stanowisko Zarządu jest dość dziwnie wyrażone, bo Komisja zwróciła się z 
prośbą, aby radni byli zapoznawani z propozycjami gminy i mogli się do tego 
ustosunkować. Tymczasem Zarząd nam odpowiada, że możemy wyrazić swoje 
zdanie w trakcie głosowania uchwały Rady Powiatu, czyli po fakcie. Zarząd nie 
zrozumiał intencji Komisji, chodzi o to, aby w momencie decyzyjnym radny 
mógł dowiedzieć się, co planuje gmina, bo póki, co odbiera nam się prawo do 
informacji.” 
 
Członek Zarządu Michał Godowski 
„ Każdy radny, jeżeli ma projekt budżetu, który jest odpowiednio wcześniej 
proponowany Radzie, może się wypowiedzieć, dopytać i wyrazić swoją 
ewentualną dezaprobatę na komisjach przed głosowaniem nad projektem.” 
 
Z-ca Dyrektora PZD Marek Kwiecień 
„ Niestety często brakuje porozumienia na linii radny powiatowy – gmina                       
i jeżeli tak się dzieje, to PZD w porozumieniu z p. Starostą włącza się w 
rozwiązanie tego problemu, radny nie zostaje bez wsparcia i zawsze znajduje się 
rozwiązanie, które jest dobre dla wszystkich.” 
 
Radny Mieczysław Kędzierski 
„ Nie ma opracowanych konkretnych zasad. Jako Komisja możemy ponowić 
swój wniosek, albo iść w takim kierunku, żeby Komisja miała możliwość 
wypowiedzenia się odnośnie odcinków przeznaczonych do inwestycji.  
Okazuje się, że wójtowie i burmistrzowie mówią, że pieniędzy nie zwrócą. 
Umowy, które zostały podpisane są niezgodne z prawem, a pieniądze traktują 
jako dotację. Nie może tak być.” 
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Z-ca Przewodniczącego Komisji Grzegorz Świt 
„ Chodzi o to, że uzgodnienia z radnym powiatowym powinny być nie po 
uzgodnieniu projektu inwestycji między gminą a Zarządem, a przed czyli, wtedy 
gdy jest etap koncepcji, wyboru, która droga ma być robiona.” 
 
Z-ca Dyrektora PZD Marek Kwiecień 
„W praktyce tak się dzieje, mówię to z całą stanowczością.” 
 
Radny Mieczysław Kędzierski 
„ Trzeba wypracować zasadę, żeby była ona jasna i czytelna, żebyśmy ciągle  
nie wracali do sprawy. Opracujmy konkretne kryteria, żeby radny powiatowy 
czuł, że o czymś decyduje.” 
 
Członek Zarządu Michał Godowski 
„ Inwestycje drogowe są podzielone na kategorie. Nie wiem, czy uda nam się 
wypracować wspólne zasady akceptacji inwestycji przez radnych, bo z różnych 
przyczyn i w różny sposób inwestycje są wprowadzane do budżetu. W budżecie 
są zadania, które są wieloletnie, mamy „powodziówki”, „schetynówki”. Zwykle 
jest tak, że gmina daje pieniądze i mówi konkretnie, co chce, żeby było 
zrobione, bo w innym przypadku nie jest zainteresowana udzieleniem dotacji 
powiatowi. Jeżeli chodzi o tegoroczne zadania, to gmina dofinansowuje 
procentowo więcej niż powiat.” 
 
Radny Władysław Karol Jacewicz 
„ Mam konkretną propozycję, aby po wstępnej przymiarce radny powiatowy 
został zawiadomiony pisemnie, że jest taka propozycja i mógł wyrazić swoją 
opinię. Połączymy tutaj element wspólnego rządzenia, bo radny powiatowy 
będzie mógł wyrazić swoją zdanie na piśmie i będzie miał udział w 
podejmowaniu decyzji.” 
 
W wyniku dyskusji Komisja wystosowała wniosek do Zarządu Powiatu: 
 

Komisja wnioskuje do Zarządu Powiatu, aby w momencie typowania 
inwestycji drogowych do realizacji (współfinansowanych z gminami oraz  
finansowanych w całości przez Powiat ), radny Rady Powiatu z terenu 
gminy, gdzie inwestycje mają być realizowane, został poinformowany                 
o propozycjach inwestycji na piśmie i mógł wyrazić swoją opinię lub 
spostrzeżenia przed podpisaniem porozumienia lub wniosku o realizację 
inwestycji. 

 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
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Ad 3. 
Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania rocznego z wykonania budżetu 
powiatu za 2011r. wraz z informacją o stanie mienia komunalnego. 
 
Skarbnik Powiatu Maria Klusek 
„ Zgodnie z ustawą o Finansach Publicznych sprawozdanie z wykonania 
budżetu sporządziliśmy do 31 marca i przekazaliśmy zarówno Radzie Powiatu 
jak i do RIO. Na dzień dzisiejszy mamy już opinię z RIO, która jest pozytywna 
bez uwag.  
Sprawozdanie finansowe było badane przez biegłego rewidenta. Opinia i raport 
z badania finansowego również jest pozytywna.” 
 
Radny Jan Cedro 
„ Czy w związku z planowanym kredytem zmienią się wskaźniki w WPF, jeżeli 
chodzi o poziom zadłużenia?” 
 
Skarbnik Powiatu Maria Klusek 
„ W budżecie powiatu na rok 2012 mamy założony kredyt i mieści się on we 
wszystkich wskaźnikach, które były prezentowane.” 
 
Radny Władysław Karol Jacewicz 
„ Jak wygląda sprawa rozliczenia z Konsorcjum, które budowało siedzibę 
Starostwa, czy jest ukończona inwentaryzacja, czy zabezpieczyliśmy kary?” 
 
Skarbnik Powiatu Maria Klusek 
„ Sprawę aktualnie prowadzą prawnicy, bo jest niezwykle skomplikowana. 
Złożone zostały gwarancje ubezpieczeniowe, prawnicy wystąpili do 
ubezpieczyciela” 
 
Członek Zarządu Michał Godowski 
„ Inwentaryzacja została ukończona na początku maja, była potrzebna do 
ogłoszenia nowej specyfikacji przetargowej. Najtrudniejsza była inwentaryzacja 
geodezyjna, została wykonana przez naszych pracowników. 
Na placu budowy jest jeszcze sprzęt podwykonawców, nie ma z kim rozmawiać, 
inwestor odwołuje spotkania. 
Wkrótce nastąpi otwarcie ofert na dokończenie budowy i wyłonienie 
wykonawcy. Jeżeli nie będzie odwołań, to budynek będzie dokończony.” 
  
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała uchwałę w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu za 2011r. 
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Ad 4.  
Aktualna informacja o pracy Powiatowego Zarządu Dróg w Kielcach. 
 
Z-ca Dyrektora PZD Marek Kwiecień 
„ Remonty cząstkowe trwają. Powinny zakończyć się do końca czerwca. 
Zgodnie z wnioskami Komisji zostały zakupione dwa ciągniki i od poniedziałku 
zaczynamy koszenie. Jesteśmy po trzech przetargach na „ powodziówki”. 
Ogłoszone są przetargi na dwie „ schetynówki”, w tym jeden w okrojonym 
zakresie z uwagi na brak środków finansowych ze strony gminy Piekoszów.” 
 
Radny Władysław Karol Jacewicz 
„Jakie kosiarki są używane do koszenia poboczy?” 
 
Z-ca Dyrektora PZD Marek Kwiecień 
„ Są to kosiarki na wysięgniku. Dokupiliśmy nowy sprzęt do ścinki poboczy. 
Zamierzamy kupić dosprzętowienie do ciągnika, a mianowicie frezarkę do pni.  
Obwody drogowe zostały wzmocnione poprzez zatrudnienie 12 osób do prac 
interwencyjnych.” 
 
Radny Ryszard Mańkus 
„ Jak wygląda czyszczenie rowów?” 
 
Z-ca Dyrektora PZD Marek Kwiecień 
„ Czyszczenie rowów trwa, w tej chwili jest to według zgłoszeń i potrzeb, bo 
zostało niewiele środków.” 
 
Radny Ryszard Mańkus 
„ Ile pieniędzy powinna dostać gmina Daleszyce a ile dostała na inwestycje 
drogowe?” 
 
Dyrektor PZD Zbigniew Wróbel 
„ W zeszłym roku była sytuacja taka, że zostały zmienione zasady 
współfinansowania. Gminy wykazywały ile mają pieniędzy w budżecie. 
Przymierzaliśmy, żeby każdemu dać po 50%, ale okazało się, że nie ma u nas 
tyle pieniędzy i w związku z tym Zarząd zdecydował, że każda gmina dostanie 
100 tys. jeżeli współfinansuje, natomiast powyżej tej kwoty my dawaliśmy 70% 
tego, co daje gmina.” 
 
Radny Ryszard Mańkus 
„ Jeżeli gmina nie robiła niczego z inwestycji drogowych, to niczego nie 
dostawała, uważam, że te pieniądze, które gmina powinna dostać mogły być 
przekazane na coś innego.” 
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Dyrektor PZD Zbigniew Wróbel 
„ Jeżeli gmina nie dawała pieniędzy, to powiat również nie, chyba że była taka 
sytuacja, że były zewnętrzne środki.” 
 
Radny Mieczysław Kędzierski 
„ Przy drodze powiatowej Nowa Słupia – Święty Krzyż po jednej stronie jest 
bezpłatny parking Świętokrzyskiego Parku a po drugiej prywatny p. Łojków, 
którzy zagrodzili drogę powiatową taśmą i cały ruch turystyczny jest kierowany 
na ich parking, gdzie pobierają opłaty.  
Zgłaszałem ten problem do Świętokrzyskiego Parku, taśma została ściągnięta, 
ale za chwilę znów się pojawiła. Mam prośbę, aby napisać pismo do p. Łojków, 
aby tego nie robili, a jeżeli nie to trzeba sprawę zgłosić do organów ścigania. 
Nie może tak być, żeby droga powiatowa była zamykana dla interesu 
prywatnego.” 
 
 
Z-ca Dyrektora PZD Marek Kwiecień 
„ Korzystając z okazji chciałbym podziękować szczególnie tej Komisji za 
dotychczasową współpracę, która był bardzo dobra. W tej chwili jestem z 
drugiej strony i będę starał się wywiązywać w miarę możliwości i posiadanych 
środków z Państwa próśb i wniosków.” 
 
Z-ca Przewodniczącego Komisji Grzegorz Świt 
„ W imieniu wszystkich radnych chcę podziękować za przewodnictwo, za 
prowadzenie obrad, za cenne wskazówki i realizację wniosków, które były 
zgłaszane.” 
 
 
Ad 5. 
Omówienie i zaopiniowanie pozostałych projektów materiałów i projektów 
uchwał zgodnie z porządkiem obrad sesji. 
 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie pozostałe projekty materiałów i projekty 
uchwał zgodnie z porządkiem obrad sesji. 
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Ad 6. 
Sprawy różne. 
 
 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
Protokołowała  
M.Kaller 
 

 
               Sekretarz Komisji 

 
                                                                                Ryszard Mańkus 

 
 
 
 
 


